

**FIDELITY  
GUARANTEE  
INSURANCE**

**تأمين  
الأمينة  
خيانة**



Fidelity guarantee insurance indemnifies the insured in respect of loss of money or goods caused by the fraud or dishonesty of the insured's employees.

## COVERS INSURED

- Forgery, embezzlement, larceny or fraudulent conversion of money or goods of the insured.
- Discovery period: The maximum period during which the act of fraud or dishonesty committed during the policy period should be discovered for such act to be covered under the policy. The standard discovery period is 6 months after termination of the policy or after the guilty employee resigns, leaves the employment or dies.

There are a number of types of fidelity guarantee policy:

- Named employee or positions basis, which covers specified employees or positions and has a limit of indemnity per named person or position, collusion limit and an aggregate limit. Collusion limit is the maximum limit that would apply if more than one employee collude to commit an act of fraud or dishonesty.
- Unnamed or blanket policy basis, which covers all employees, or all employees in specific category or department, without naming the employees. A limit of indemnity for any one loss/collusion and an aggregate limit over all losses will apply.

## OPTIONAL EXTENSIONS

- Automatic reinstatement of sum insured
- Automatic additions of employees
- Legal, auditors' and consultant's fees up to an agreed limit, incurred in substantiating the amount of any loss

Fidelity guarantee insurance indemnifies the insured in respect of loss of money or goods caused by the fraud or dishonesty of the insured's employees.

## MAJOR EXCLUSIONS

- Act of fraud or dishonesty committed prior to the date of inclusion of the employee
- Loss where the insured continues to trust an employee with money or goods after becoming aware of any material facts concerning the dishonesty of that employee
- Unexplained shortages
- Non-compliance with systems of check and controls
- Bonds or guarantees
- Retroactive covers
- Fidelity guarantee insurance for financial institutions
- Losses happening outside the agreed territorial limits
- Penalties or fines
- Consequential and indirect losses
- Use, misuse, transmission or manipulation of computer data including software and media
- Loss resulting from fraud or dishonest acts committed by directors, partners and owners
- Loss suffered by third party to the insured
- War and terrorism

تضمن وثيقة تأمين خيانة الأمانة تعويض المؤمن عليه عن أي خسائر للأموال أو البضائع، نتيجة عمليات احتيال أو إساءة للأمانة من جانب موظفي المؤمن عليه.

## التغطيات المؤمنة

- التزوير أو الاختلاس أو السرقة أو استخدام أساليب احتيالية لتحويل أموال أو بضائع المؤمن عليه.
- فترة اكتشاف الخسائر: وهي الفترة القصوى التي يتم خلالها اكتشاف ممارسات احتيالية أو حالات إساءة أمانة، تم ارتكابها خلال فترة التأمين، ما يضمن للمؤمن عليه تعويضاً عن تلك الممارسات التي حدثت في وقت سرعان وثيقة التأمين. وتستمر الفترة القياسية لاكتشاف الخسائر لمدة 6 أشهر بعد إنتهاء وثيقة التأمين، أو بعد استقالة الموظف المسؤول عن الخيانة أو مغادرته للعمل أو وفاته.

هناك أنواع عديدة لوثيقة التأمين ضد خيانة الأمانة:

- وثيقة تأمين على أساس موظف أو منصب محدد؛ وتغطي مجموعة موظفين محددين أو مناصب معينة، كما تتضمن حداً للتعويض عن الخسائر لكل شخص أو لمنصب محدد، بالإضافة إلى حدود للتعويض عن ممارسات التواطؤ، وحد تعويضي إجمالي. وتطبق حدود التعويض عن ممارسات التواطؤ عند اكتشاف تأمر أكثر من موظف لارتكاب أعمال احتيالية أو إساءة للأمانة.
- وثيقة تأمين مفتوحة أو غير متضمنة لأسماء محددة؛ وتغطي جميع الموظفين، أو الموظفين المصنّفين في فئة أو إدارة معينة، دون تحديد أسماء الموظفين. كما تضمن هذه الوثيقة تطبيق الحد التعويضي عن أي خسارة/ تواطؤ، إضافة إلى الحد التعويضي الإجمالي لجميع الخسائر.

## مزايا إضافية اختيارية

- الجبر التلقائي لمبلغ التأمين
- الإضافة التلقائية للموظفين
- أتعاب الإجراءات القانونية ومدققي الحسابات والاستشاريين وفق الحد المتفق عليه، والتي يتم سدادها لقاء الحصول على أدلة حول مقدار أي خسارة

تضمن وثيقة تأمين خيانة الأمانة تعويض المؤمن عليه عن أي خسائر للأموال أو البضائع، نتيجة عمليات احتيال أو إساءة للأمانة من جانب موظفي المؤمن عليه.

## الاستثناءات الرئيسية

- الممارسات الاحتيالية أو حالات إساءة الأمانة، المرتكبة قبل تاريخ إضافة الموظف ضمن تغطية الوثيقة
- الخسارة الناتجة عن استمرار المؤمن عليه بالوثوق بموظفٍ بمسائل تتعلق بأموال أو بضائع، بعد ثبوت خيانة ذلك الموظف للأمانة
- حالات نقصٍ غير مبررة
- عدم الامتثال لأنظمة الفحص والضوابط
- السندات أو الكفالات
- التغطية بأثر رجعي
- تأمين خيانة الأمانة للمؤسسات المالية
- تكبد خسائر خارج حدود المناطق المتفق عليها
- العقوبات أو الغرامات
- الخسارة التبعية وغير المباشرة
- استخدام أو استغلال أو نقل بيانات الحاسوب أو التلاعب بها، بما يشمل البرامج والوسائط
- الخسارة الناتجة عن عمليات الاحتيال أو الأعمال غير النزيهة، المُرتكبة من المدراء والشركاء والمُلك.
- الخسارة التي يتكدها طرف ثالث للمؤمن عليه
- حالات الحرب والإرهاب



Saudi Arabian Insurance Company B.S.C. (c)  
Licensed and regulated as locally incorporated insurance firm  
by the Central Bank of Bahrain

شركة التأمين العربية السعودية ش.م.ب. (م)  
مرخصة وخاضعة للرقابة  
مصرف البحرين المركزي كشركة تأمين محلية

[www.damana.com](http://www.damana.com)

[info@damana.com](mailto:info@damana.com)